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NOU SECRETARI DE LA UNiÓ
AL PAís VALENCIA

~:"',~,) Qué hem de
fer amb els

,aljubs del
terme?

Noticies del Club
d'Atletisme Baix
Maestral

Entrevista a
Noemi Oms
(periodista)
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El grup de Mans
Unides ens infor
ma que el proper
diumenge dia 4 de
marg se celebrara
el seu ja tradicional
Festival a l'Auditori
Municipal a les
17.30 de la tarda.
Esperem la vostra
col.laboració en
aquest acte.

Aljubs

En fer I'editorail sobre el tema
deis aljubs, ens havíem de fer
resso del fet que I'únic aljub res
taurat fins ara, és un que hi és al
polígon industrial, dins d'una
rotonda, pintat tot de blanc (fins i
tot la pedra de I'entrada), amb flo
retes i una farola al costat per a
adornar-lo, a més d'un bon sen
yal de transit.

L'escusa de I'ajuntament era
que aixo ho va fer I'empresa que
hi va fer el polígon, pero és ciar· .
que amb connivencia amb I'ajun~

tament. O és que no s'enteraven
del que hi estaven fent allí dalt?
En cas que no s'hagueren ente
rat, deu ser perque són molt
soques i no revisen les obres que
s'excecuten.

Per tant la rehabi Iitació cal
mirar-la amb lupa i cal saber
abans qui la fara. No siga cas que .----M-A-N-S---.
ens tornen a fer el mateix des- UNIDES
proposit.

A LA VEU, evidentment, estem
d'acord amb la restauració deis
aljubs, com una part més de la
nostra herencia cultural. Aixo sí,
volem, exigim fins i tot, que es
fac;a de manera correcta. Per fer
malament una cosa més val dei
xar-Ia com estava.

Estarem al caso

C__E_d_it_o_r_ia_1_)
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LA VEU DE BENICARLÓ
23 de febrer de 2001 tema de la setmana e

destaca Flos és el seu
entorn, indicant que "es
delimitara mitjanc;ant un
rastel! de pedra d'Ullde
cona o de Polpís, recí
clant-Ia deis rastells que
!'Ajuntament ha recuperat
de la urbanització de vials
de la ciutat, procedint
posteriorment a col.locar
una capa de grava al seu
interior, una vegada trac
tat el terreny d'herbici
des, a fi que I'entorn deis
arjubs romanga en un
bon estat sota manteni
ment".

SEGUEIX A LA PAGINA 4

Méndez Núñez, 91
Telf. 47 3544

BENlCARlÓ

NETE.JA
Es procedira a netejar i
adequar tots els elements
de pedra en carreu vista,
(portes, buit il.luminació o
abeuradors). Es reproduira
el material original d'aquells
elements del sistema de
funcionament de I'aljub que
hagen desaparegut, hagen
estat destru'¡'ts o es troben
en mal estal.

Finalment, es procedira
a col.locar elements de tan
cament deis mateixos,
porta i reixes de protecció
amb varetes d'acer inoxida
ble mate.

esquerdejar-Ios amb morter
de ciment i pintar-los ade
quadament. Aquesta ope
ració es realitzara tant per
la part interior com per la
part exterior.

ENTORN
Un altre deis aspectes que

LA NOSTRA TElE

La Comissió de Govern de
l'Ajuntament de Benicarló
ha aprovat sol.licitar una
subvenció a la Conselleria
d'Economia, Hisenda i Ocu
pació de la Generalitat
Valenciana per restaurar
els quatre aljubs que es tro
ben repartits pel terme
municipal de la població del
Baix Maestral. Es tracta de
I'Aljub del Puig, l'Aljub del
Mas, l'Aljub de la Sota i I'AI
jub Vell.

RADIO

BENICARlÓ .. •

EMlSSORA MUNICIPAL 107.3 FM

NOU MILlON5
L'anunci el va fer públic el
passat divendres el regidor
delegat de Cultura del con
sistori benicarlando, Fran
cisco Flos. El pressupost
ronda els 9 milions i la reha
bilitació deis arjubs esmen
tats consistira en eliminar
totes les capes de revesti
ment exterior, per poder

Restaura els
aljubs del terme

ISMAEL MATEU

-
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Demanen
garanties

seu equip de Govern no
es meneja per aconseguir
subvencions i han aprofi
tat una que els ha caigut
ales mans"~ comenta Tere.

Per a I'edil socialista hi
ha moltes ajudes a la Con
selleria de Cultura i Patri
moni, "peró el nostre PP
s'adorm, com sempre, i
ens passen de lIarg".
Sobre com quedaran els
aljubs, Burguillo, manifesta
que "esperem a veure el
primer i després opina
rem, els donem un marge
de confian~a".

PSPV
Per la seua part, Tere Bur
guillo, portaveu del PSPV,
és partidaria de la reforma
pero, a I'igual que el BLOC,
no té ciar diverses situa
cions. "Estem d'acord en
tot alió que siga millorar,
peró hem de denunciar
que eixos 9 milions de
subvenció arribaran a
Benicarló perque els han
caigut del cal. Mundo i el

gidor del BLOC, analitza la
postura del grup nacionalis
ta: "Estem d'acord en que
es millore, perque és un
patrimoni del poble que
hi ha que cuidar. Hem
donat un marge de con
fian~a al PP, peró no
estem segurs de que la
forma d'arreglar-Ios siga
la millor. Crec que s'hau
ria d'haver demanat asse
sorament a gent diversa i
preparada per el.laborar
el projecte, com historia
dors, restauradors, ar
queólegs, etc".

El BLOC no esta d'acord
amb com es va reformar
I'aljub del Polígon, pero
dóna crédit el projecte:
"Sabem que aquell no es
cosa de I'Ajuntament al
100%, peró cal aprendre
d'eixe error i restaurar
los com cal. Tampoc el fet
de posar reixes ens entu
siasma, peró era una
opció més. El nostre grup
va votar a favor a la
Comissió d'Urbanisme
perque volem el millor
per als aljubs", finalitza
Marqués.

ISMAEL MATEU

BLOC
Sobre aquesta iniciativa els
grups opositors són favora
bles pero amb condicions.
Josep Antoni Marqués, re-

La totalitat deis grups polí
tics de I'Ajuntament de
Benicarló són favorables a
la restauració deis aljubs,
monuments centenaris que
formen part del patrimoni
historie, cultural i artístic de
la nostra ciutat.

El regidor que abandera
aquest projecte és Francis
co Flos, titular de Cultura,
el qual valora molt positiva
ment la subvenciío aconse
guida perpart de la Genera
litat. "Volem donar-li vida
uns monuments que
estaven abandonats. /Te
nim previst incorporar
los a la ruta iberica del
nostre poblat i el museu,
afegint una ruta de I'al
jub", destaca Flos.

Aquests aljubs es res
tauraran amb la supervisió
de técnics pero amb gent
de I'INEM o la mateixa Bri
gada d'Obres: "Nosaltres
utilitzarem els recursos
oportuns per a desenvol
par aquest projecte".

Flos va garantir que es
restauraran millor que el
que hi ha al mig d'una
rotonda al Polígon: "Aquell
va remodelar-Io I'empre
sa que executava la sego
na fase del polígon.
Nosaltres volem adequar
lo per a que la gent els
puga visitar protegir-Ios".
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Diputació provincial
Adequació provisional
de la carretera
que va a Peníscola

ISMAEL MATEU

La Diputació Provincial de
Castelló participara en el
finanyament de I'adequació
provisional de la carretera

ISMAEL MATEU

de Benicarló a Peníscola
segons el tinent alcalde
peniscola, Andrés Martínez,
del Partit Popular.

Aquesta és la intenció que
li va transmetre el passat

dilluns a migdia el propi pre
sident de la Diputació, Car
los Fabra, que va realitzar
una visita a la Ciutat al Mar.
En relació a I'adequació del
vial entre Peníscola i Beni
carló va manifestar que
"s'ha mostrat predisposat
a col.laborar en I'adequa
ció provisional de la caro
retera, mentre s'acaba el
projecte definitiu que es
desenvolupara en aques
ta zona amb un pressu
post de 1.000 milions".

Abans de Setmana
Santa, es condicionara el
millor possible el vial, adop
tant finalment una millora
important de la carretera
abans de I'estiu "amb I'ob
jectiu de millorar el transit
que uneix a Benicarló
amb Peníscola a causa de
la massiva afluencia de
turistes que visiten".

A més a més, "va dema
nar comprensió i un poc
de paciencia als afectats
per les obres".

Pla turístic de futur
JAVI PASCUAL

S'incendia un turisme
a la partida Surrach de

Benicarló

--

ISMAEL MATEU

El Consell Municipal de
Turisme de Benicarló ha
acordat I'elaboració d'un
estudi, realitzat per profes
sionals, per a aconseguir
que Benicarló tinga un pla
estrategic de futur, en I'am
bit de turisme, per a aixó sé
elaborara un complet diag
nóstic de la nostra ciutat,

així com tota I'oferta que
puga interessar als visitants.
Després de l'assisíEmcia de
Benicarló a Fitur 2001, es
~onfirma la presencia de la
nostra població a la Fira de
Turisme de Barcelona on es
mostrara la maqueta del
port esportiu. La representa
ció visitara les fires de Bil
bao i Saragossa.

ISMAEL MATEU

REDACCIÓ

Sobre les 10.30 del matí
del passat divendres es va
incendiar un vehicle marca
Volvo matrícula 3373-DV a
la partida Surrach.

L'incendi es va produir a
la poca estona d'haver-Io
deixat el seu propietario El
vehicle va quedar practica
ment calcinat, a pesar de
la rapida intervenció deis
bombers.
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PROBLEMES ACTUALS
Sobre els problemes ac
tuals de I'agricultura Brus
ca va afegir que hi ha molt
a treballar, perque "la
situació és desalentadora
per les baixes rendes
deis lIauradors. Cada dia
es perden lIauradors que
canvien de treball, cal
adoptar un sistema d'in
centius fiscals per a tin
dre joves". El nou Secre
tari General dona un crit al
Govern: "Sense joves al
camp no hi haura relleu
generacional i I'agricultu
ra corre molt de perill.
Caldra tractar aquests
temes per sol.lucionar
aquesta situació", finalit
za.

DIMECRES 28
Brusca ens obrira les por
tes del seu despatx per dei
xar-nos fer un reportatge
de tres pagines.

del programa de Joan és
confeccionar una Taula de
Concertació Agraria.

El nomenament va
ser el passat dis
sabte, dia 17 de
febrer, a la seu de
Valencia. Els 41
membres van votar
a favor

loan Brusca, segon per ¡'esquerra, amb
Lucio Monteagudo (exSecretari)

"Servira per tractar els
diferents problemes i
adoptar les mesures
necessaries per millorar
el camp valencia, encara
que sé que no sempre
'arribarem a acords totals
amb el Govern. Tot i que
espero'que ells tinguen la
mateixa predisposició
que nosaltres de confec
cionar-la", afirma al nostre
setmanari.

_,,F'O

SATISFACCIÓ
"És una satisfacció molt
gran haver estat escollit
amb el suport incondicio
nal de tothom. Soc cons
cient de les responsabili
tats que he adquirit ac
ceptant I'elecció, pero
també puc afirmar, amb
molt d'orgull, que la tota
litat deis membres del
Consell treballaran i s'i
dentifiquen amb el nou
projecte que encapc;alo",
indica Brusca en declara
cions a LA VEU de Beni
carló.

Brusca inicia el seu man
dat amb la ma estesa cap a
I'administració: "Hem d'ini
ciar un contacte directe
amb els politics, és
imprescindible. Un deis
primers objectius és
crear una marca estable
d'interlocució .entre La
Unió, la resta de sindi
cats i la Conselleria d'A
gricultura", ens diu. Un
altre deis punts d'interes

ISMAEL MATEU

Ja és oficial. El nostre esti
mat i benvolgut Joan Brus
ca, fins la data Secretari
Comarcal de La Unió de
L1auradors i Ramaders
COAG, ha estat elegit com
a nou Secretari General del
País Valencia d'aquesta
organització sindical agra
ria.

El nomenament va ser el
passat dissabte, dia 17 de
febrer, a la seu de La Unió
a Valencia, sent escollit per
unanimitat, votant els 41
membres que composen el
Consell Sindical, maxim
orgue del sindicat agrario

o agricultura

Joan Brusca, nou
Secretari General
del País Valencia

-
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Falla Mercat Vell

JAVI PASCUAl.

societat

MANTENIDORA
Va actuar com a manteni
dora de I'acte de presenta
ció de la Falla Mercat Vell
Cristina Bengochea.

pleten el faller major, Mar
cos Folguerá; el faller major
infantil, Miguel Martí; la
padrina de I'estendard,
Sabrina Gisbert; ia padrina
del foc, Edurne López d'AI
da; i la padrina de la falla,
Ma Carmen Hernández.

ISMAEL MATEU

María Isabel L1uch i María
Villarroya van ser nomena
des el matí del diumenge a
I'auditori municipal com a
falleres major i infantil, res
pectivament, de la falla
Mercat Vell de Benicarló.
El quadre d'honor el com-

Falla Benicarló

ISMAEL MATEU

Ma Lidón Figuerola i Patri
cia Rovira van ser nomena
des en la vesprada del dis
sabte en el marc de I'audi
tori municipal de Benicarló
com a falleres major i infan
til, respectivament, de la
falla Benicarló. El quadre

d'honor el completen el
president infantil, Jorge
Salvador; la padrina d'ho
nor, Joaneta Vinaixa; i la
reina del foc, Miriam Drago.

MANTENIDOR
Va actuar com a manteni
dor el sempre eficac; José
Luis Guzmán.

JAVI PASCUAL
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EL CÓMIC SETMANALI
El negre

Xavier Burriel

LA VEU DE E
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Divendres ~

M. Febrer (f\
Dissabte 24
J. Cid (Sant
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grafica i mi
talmet invial
da d'econe
peró aixó .ir,
assumpte}'·

Fabra r
gues... , SE; f
tangent an
cLons contré

Ahir es '
fins on apll
nerviosisme
que conv,
roda de pr
un cerde d',

964.47.56.98
FAX

Dones sí, per que no té
prou diners per a pagar-me

Jo em cotitzo molt ah!!

Sí, el que sol
escriu-re llibres

per o. oltres.
Per exemple

el de Zap!ano...

1I0cNilanova. Fa més
de quatre mesos que
s'hauria d'haver publi
cat la Declaració D'lm
pacte Ambiental.. . i
des del Ministeri de
Medi Ambient només
diuen que prompte
estara peró que no en
poden concretar la
data ("dentro de un
par de semanas", és
I'únic que diuen sem
pre) , i el motiu és ciar:

L'aeroport és oro-

Holet-.
Jo sóc el Negre

no només ha estat la
del descredit de Fabra
per I'afer del PORN de
la Serra d'lrta, també
hem vist com es posa
va cada cop més ner
viós el president de la
Excel.lentíssima Dipu
tación Provindal de
Vall d'Alba-Castellón,
en comprovar com
cada dia que passa Ii
cau més per terra el
projecte especulador
de I'aeroport de 8ell-

laveudebenicarlo@hotmaíl.com 657.96.87.33
E-MAIL (INTERNEl] TELtFON

va, apartada de les
mans deis es
peculadors.

Ara, el conseller
Modrego, ha imposat
(sorprenentment), el
sentit comú, i només
s'ha modificat un 4%
la zona proposada en
un principio

Un veritable gol a la
política especuladora
de Carlos Fabra i
defensada pel virrei
del Maestrat Luis Tena
a qui li ha faltat temps
per a anar (esperem
que ni I'hagen rebut) a
la Conselleria a dir alió
que "hi ha que pujar
la cota d'urbanitza
ción fins a la 60 per
qué si no no ens cap
el camp de golf i per
drem el turisme de
qualitat".

Pot ser ja no recor
da I'eslógan de Penís
cola a Fitur: 'Playa,
Cultura y Naturaleza'?

Nova Esquerra feli
cita a Modrego per
haver estat capay de
plantar-Ii cara al califat
totalitari del senyor
Fabra i als negods
deis seus amiguets...

Aquesta setmana,

Es va aprovar, per fi, el
Pla d'Ordenació del
Recursos Naturals de
la Serra d'lrta, sense
que haja hagut una
gran modificació de la
delimitació, tal i com
pretenia Fabra.

Cal recordar com,
quan es lIanya la pro
posta per part del
Conseller Modrego de
protegir uns 12 quiló
metres de costa com
presa entre Alcala de
Xívert i Peníscola, en
un primer cop tothom'
esta d'acord, fins que
salta Carlos Fabra, 0

bligant als alcaldes de
la zona a retractar-se,
i demanar menys zona
protegida.

Aleshores ja es va
denundar que Jesús
Ger (de Marina d'Or i
altres empreses), em
presarí amic de Fabra,
era propietari de part
deis terrenys que es
volíen tenir com a
urbanitzables.

No era el primer cop
que Fabra es desvivía
pels interessos d'a
quest empresari.

Tat el PP de la zona
es va bolcar en
al.legar a favor de la
reducdó drastica de la
zona a protegir.

Es va crear una
pseudo-plataforma (de
promotors i construc
tors) per a mantenir la
zona tal i com pertoca-

NOVA
ESQUERRAI

.....



HANNIBAL

964.47.17.75

Dilluns 26
19.45 i 22.30

Dissabte 24
19.45 i 22.30

Divendres 23
22.30

Diumenge 25
17.00,19.45 i 22.30

DIMECRES 28
A les 20.30 hores de la
tarda, a la Casa d'Andalu
cia, recepció i Vi d'Honor
per autoritats, convidats i
socis.

DIUMENGE 25
Viatge a Valencia amb
motiu de la cel.lebració
del 'Oía de Andalucía'.
L'esdeveniment incloura
I'actuació de diversos
grups folklorics a la playa
de bous. Els autobusos
sortiran a les 07.30 hores
de la Casa d'Andalucia.

centrals o
I ANDALUSIA I

Jornades
culturals

Dijous 1
M. Febrer (Navarra, 12)
Divendres 2
J. Cid (Sant Joan, 33)

Quan fa fred s'agraeix la cuina potent, les
menjes que ens aporten una quantitat de
proteines, que a I'estiu seria difícil que

acceptarem. Cada temporada té les seues coses,
i la cuina te la saviesa que li confereix I'experien
cia deis homes i les dones que s'hi ha dedicat.
Avui ofereixo una sopa calenta que ens animara
el cos als que agrade la col. Els altres mes val
que no ho intenten si no els agrada aquesta hor
talissa.

Tallarem una mica de cansalada fumada en
tiretes i les fregirem amb una mica d'oli. Quan Ii
hagem pegat dues o tres voltes hi afegirem una
culleradeta de farina i anirem remenant. Quan la
farina siga tostada posarem una col tallada en
juliana, així com dues safranories i dues carlotes
tallades de la mateixa manera. Podem adjuntar
hi a les verdures una poma ratllada, que Ii donara
un punt original, així com un rajolí de conyac el
mes dolS; possible. Ho remenarem tot dins de la
cassola i afegirem I'aigua perque vaja bullint una
estona. Salpebrarem i ho deixarem coure una
horeta curta. La gracia d'aquest plat esta en aro
matitzar-Ia amb el licor. Hi ha qui opta per posar
Calvados a canvi del conyac. No insistiré en
aquest tema, tot es qüestió de gustos.

Lo MANIFASSER

La RACÓ DEL CaC!
Sopa de col

Dimarts 27
A. Carceller (lecla, 39)
Dimecres 28
M.Febrer (Benavente, 5)

Diumenge 25
J. Cid (Sant Joan, 33)
Dilluns 26
A. Badenes (Major, 46)

Jo sabeu, sí sou famosos ¡
voleu guonyar prestígí, només

teniu que trucar-me.._

Realment pensoveu
que l' novia escrit en?

Joan, 33)

!3
Javarra, 12)

IENICARLÓ
r de 2001

-~I Municipal, Sant Francesc, 95 Benicarló
CIUTAT

ediambien
ble (a ban
)micament,
és un altre

jóna lIar
1surt per la
lb afirma
ldictories.
va mostrar
3ga el seu
~ en haver
ocar una
emsa amb
empresaris

-

per a que el recolza
ren ...

Cada dia esta més
sol.

Des de Nova
Esquerra li demanem
que desistisca d'a
quest projecte, abans
de fer el ridícul més
espantós de la seua
vida, i felicitem al
PSPV-PSOE per
haver entes, per fi,
que I'aeroport de Cas
telló només interessa

a Fabra i als seus
amics.

Al mateix temps,
lamentem que el sen
yor Modrego no tinga
la mateixa sensibilitat
amb l'Albufera d'Orpe
sa, el Desert de les
Palmes o Subarra que
amb la Serra d'lrta.

NOVA ESQUERRA DEL

PAis VALENCIA.

Un partit per a la
renovació i la convergén

cia de I'esquerra valenciana

Baix Maestrat
COMARCA

r-----------------,
No fa

falta que

passes

pel qUlosc.

Et portem

LA VEU a

casa.

PAGINA 12
-----------------~

LA
BENDICiÓN

Divendres 23
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ECOLOGIAI
Térmiques: d'Andorra a Mora la Nova (1)
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Pere Bausa
Arlandes

O
os termiques han marcat la
conscienciació mediambien
tal de les comarques del

nord del País Valencia i sud de
Catalunya, la d'Andorra de Terol i la
projectada a Mora la Nova. El diu
menge vint-i-cinc de mary a Barce
lona hi haura una manifestació en
contra d'aquesta darrera.

Front a la crisi del petroIi de
1973, el govem espanyol impulsa
la creació de noves centrals termi
ques del carbó. Amb la d'Andorra
és pretenia donar una empenta a
I'económia d'una zona deprimida i
utilitzar els seus lignits. Són com
bustibles de baixa qualitat, amb
molt de sofre (6%) i la meitat de
poder calorífíc que la majoria de
carbons, pero explotables a cel
obert. La xemeneia es va fer de
350 metres per dispersar els conta
minants. Entra en funcionament
I'any "1980 amb 1050 megavats de
potencia alliberant a I'atmosfera
71 tones de dioxid de sofre , 2,7
tones d'oxíds de nitrogen i 620 kg
de cendres per hora. Aleshores era
la tercera termica més contaminant
d'Europa.

Cap a I'any 1982 la guardería
forestal alerta d'una mortaldat
important d'arbres als Carrascars
de Morella. Ayo engega la mobilit
zació i a I'any 1990, 15 municipis
de Castelló i Tarragona junt a orga
nitzacions ecologistes es querella
ren al jutjat de Vinaros contra
Endesa. El diversos estudis cientí-

fics al respecte, no van produir
resultats c1ars. El C.E.A.M. de la
Generalitat Valenciana afirma que
el responsable principal era I'ozó
superficial o troposferic. Es forma a
sobre de la Mediterrania, a partir de
contaminants alliberats per refine
ries, automobils i termiques, i radia
ció solar, entrant cap a I'interior a
I'estiu. El C.E.A.M. assegurava que
a la zona no hi havia pluja acida
com a tal, pero no negava la possi
bilitat d'una acció latent del sofre.
Aquest es dipositaria sobre les
fulles en forma de partícules poc a
poc, actuant quan hi hagués una
ploguda.

Aquest diumenge 25 de
marc; a Barcelona hi
haura una manifestació
en contra de la centrar de
Mora la Nova

La lentitud deis tramits judicials i
els estudis del CEAM, van afavorir
I'acord entre els querellants i Ende
sa I'any 1994, actuant com a mit
jancera la Generalitat Valenciana.
Es crea una Comissió de Vigilancia
i una Fundació Mediambiental,
dotant-Ia amb 2000 milions de pes
setes per a 5 anys aportats per
Endesa i la Generalitat. L'Associa
ció de Propietaris Forestals deis
Ports de Tortosa-Beseft, es van
mantenir en la causa. Fruit d'a-

questa tenacitat I'any 1995 van sig
nar un conveni amb Endesa desti
nant recursos a treballs de millora
deis boscos i a I'establiment d'una
xarxa de control deis nivells de con
taminació a I'atmosfera.

A I'any 2000, s'inaugura una
planta de desulfuració de gasos
reduint-se en un 90 % les cendres i
els oxids de sofre deis fums de la
central. Pero tot no ha sigut positiu.
Grups ecologistes i alguns ajunta
ments han denunciat la falta d'ope
rativitat de la Comissió i Fundació.
També que sois s'han invertit uns
500 milions, una quarta part d'allo
acordat.

El rellanyament economic del
Baix Aragó no s'ha produft. No
s'han instal.lat noves indústries i el
sector mlner-energetic és dominant
a Andorra i comarca. En ell treba
lla 70 % de la població activa. La
construcció i funcionament de la
central sois ha fet augmentar en
uns 500 habitants la població d'An
dorra, que en I'actualitat és de 8700
persones.

La central ha produft una electri
citat molt subvencionada i ha
lIan<;:at a I'atmosfera tones i tones
de dioxid de carboni contribuint al
canvi c1imatic. No ha transformat
economicament el s\..ld d'Aragó i ha
contribuft en major o menor mesu
ra, a la degradació de la vegetació
de les terres ve·'nes. El seu futur
sera el tancament o la reconversió
a cicle combinat en 10 anys.
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ELS DIES GLORIOSOSI
Art i compromís

-

Per I'epistolari recentment publi
cat entre el filóleg Josep Giner i
Joan Fuster, sabem que ei pri

mer retreia al segon que no fes una
poesia més patriótica, la qual cosa
emprenyava molt -i amb raó- I'escrip
tor de Sueca. La poesia de Fuster ja
era patriótica, no perque "inflamara
els cors" amb versos on s'exaltara
el poble valencia, sinó perque amb
valencia feia un poesia de qualitat a
I'altura de la bona poesia del seu
temps. És el que fa també I'escriptor
Joan - Elies Adell, amb el lIibre 'Un
mateix cel', que comentavem fa unes
setmanes, seguint els parametres
artístics actuals fa una poesia de
compromís amb la realitat que I'en
volta, ho diu en una entrevista recent:
"La paraula (...) es pot utilitzar per
oferir maneres alternativas de
mirar i veure el nostre present". Un

altre exemple d'art compromes és la
pel'lícula 'Pídele cuentas al Rey' de
José Antonio Quirós (actualment en
multipasses per Canal +), on es trac
ta el problema de la mineria a Astú
ries.

Moma Teatre és una de
les companyies de teatre
valencia que fa un treball
més digne i seriós

La pel.lícula segueix les petjades
del cinema angles, de realitzadors
com Kan Loach i pel.lícules com 'Full
monty', on se'ns mostra el paisatge
social després del pas triomfal de la
senyora Tatcher, i on es combina el
compromís social amb la comedia,
aquest cine no és habitual per aques-

Josep M..
San Abdon
ta part d'Europa, la pel.lícula de Qui
rós, malgrat que al final no sap,.
massa bé com acabar-la, enceta un'
camí necessario

Moma Teatre és una de les com
panyies de teatre valencia que
actualment realitza un treball més
digne i seriós, el cap de setmaná
passat vam tenir ocasió de compro
var-ho al Teatre Principal de Castelló
amb la representació de 'Nascuts
culpables', una obra en que parle~

els fills d'aquells que van tenir res
ponsabilitats en I'Alemanya nazi, 1'0'"
riginal muntatge feia que tinguérem
constantment la presencia en primer
pla del rastres deis actors i de les
actrius, unes cares inquietants que sí
que eren el reflex de I'ánima.

Aixó només són tres exemples
d'art i compromís, un bon antídot
contra el pensament único

CÓPIES DiGITALS DE FORMAT MENUT I DE PLÁNOLS
AMPLIACIONS I REDUCCIONS DE L'1 % AL 4000k

CÓPIA DES DE DISQUET, DIGITALITZACIÓ D'IMATGES

COPISTERIA COPIES COLOR
LLIBRERIA

PAPERERIA LASER DIGITAL
G-I~.EVOL Lectures recornanades

Sant Blai, 2 - 12580 BENICARLÓ Tel.: 964475698

CANAL ~
CASTELLO

Av. Casalduch, 27 Entres61 3
12.005 CASTELLÓ

964.25.68.00 / 964.25.30.36 (FAX)

benicarlo
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DIVENDRES 23
15.30 Desfilada infantil pel
següent recorregut: playa
Ajuntament, Major, playa
Sant Agustí, passeig Marí
tim fins al Recinte de Car
nestoltes. A continuació
gran xocolatada.
17.00 Festa infantil.
23.00 Al recinte de Carnes
toltes, trobada per acudir a
la rebuda de Carnestoltes.
23.30 Arribada de Carnes
toltes al port amb rebuda a
carrec del poble de Vinares
i A. C. Ball de Dimonis de
Vinares que interpretaran
una música composada per
a I'ocasió per Caries San
tos. A continuació desfilada
pel passeig Blasco ibáñez,
Colon, Sant Pere i Jaume 1,
seguidament, al recinte de

Carnestoltes pregó de ben
vinguda.
01.00 Al recinte de Carnes
toltes, revetlla amb I'actua
ción de l'Orquestra Traviat
tao

DISSABTE 24
19.00 Primera gran desfila
da. Per circuit tancat Prime
ra Gran Desfilada del Car
nestoltes'2001. Anira pels
carrers: País Valencia, Sta.
Magdalena, playa Sant
Antono, Socors, playa Jo
vellar, Sant Cristófol, Tres
Reis, La Verge, Avda. L1i
bertat, Pilar i Sant Fran
cesc.
01.00 Al recinte de Carnes
toltes, gran revetlla amb
I'Orquestra Batzer.

DIUMENGE 25
7.00 A la caseta de la Com
parsa La Co'lIa, xocolatada
popular.
11.45 El Carnestoltes amb
el Vinares C.F. ¡Tots al

camp pera veure el
Vinares-Onda! Gran derbi
provincial.
18.00 Segona desfilada per
circuit tancat del Carnestol
tes'2001.
24.00 Festa de las Com
parses a I'Hangar.

DILLUNS 26
19.30 A la playa de l'Ajun
tament Velatori a Carnes
toltes.
20.00 Judici a Carnestoltes.

NOM

DOMIClLI

Fitxa de subscripció especial 2001
COGNOMS

"--PO""B""L.,..A--'-'C""I""Ó --""CP"--- T=EL

Se subscriu a LA VEU, per l'impOlt de: 5.850 PTA -16 pessetes al dia- (52 números, anual, bonificació 10%) pronoga
ble si no hi ha orw-e en contra. A més, rebnl un lIibre valorat en 2.000 pessetes. A1s enviaments fora de Benicarló cal m-a afe
gir 2_500 PTA anuals.

Forma de pagament: Domiciliació bancaria
Remeteu aquesta butlleta i la domici1iació bancaria per 5.850 PTA -16 pessetes al dia- (52 números, anual) a Associació Cultu
ralla Feram de Benicarló (CI Sant Francesc, 95 Casal Municipal- 12580 Benicarló)

Si natura:

BANC/CAIXA

, 23 de febrer de 2001

Domiciliació bancaria

'-'AD==RE::2'c;..:...:A POBLAClÓ

NOM 1 COGNOMS DEL -lTI1JLAR DEL COMPTE

Cl'

Codi de Compte Entitat Sucursal Control Compte número

Senyors: els demano que, fins a una nova ordre, atengueu els rebuts que els presentanll'Associació ClIltllralla Feram de Benicadó per ¡'im

port de subscripció a LA VEU.

Signatura: , 23 de febrer de 2001
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DE DIUMENGE A DIUMENGEI
Una mica més prop (4-0)

Paco Del Castillo i Rodolfo Serrano

esporls ti

jugador deis nostres. El
futbol va desaparéixer del
terreny de joc i prou van
fer els deixebles de Xoco
a marcar el quart gol
(Lucas en jugada de Joa
qui) de tots els diumen
ges i aguantar fins al final
sans i estalvis. L'especta
ele es va concentrar
durant bona cosa de
minuts a les graderies i
voltants del terreny de
joc; que si alla ja ens vau
tractar malament, que si
tens d'allonses vens i
m'ho dius a la cara, que si
una número de la Bene
mérita institución' s'éxcia
mava que "cuahdo lle
guemos pienso tramitar
una denuncm, que ya
estoy harta" i comentaris
del mateix nivell fins que
van desparéixer jugadors
i arbitre. Res de I'altre
dijous, com pot veure.

Com que ja no sé par
lar més del partit, una
altra pregunta d'aquelles
deslligades que em va
vindre al pensament men
tre lIegia a LA VEU I'en
trevista a I'amic Fabián
Flos, per si algú en sap la
resposta: algú que no
col.labora amb les falles
es pot considerar un ina
daptat que cal afilar de la
societat al més avíat pos
sible?

El proper dlumenge el
Benicarló es desplayara a
Borriol, poble conegut
perque té una carreter.a
on es troba la Universitat
Jaume I i perque a Set
mana Santa fan una pas
sió de renom per aquelles
contrades. Aquest equip,
que es troba a la zona
mitja, va marcar diumen
ge set gols.

LA VEU

molt, ja no respon amb
tanta contundencia les
provocacions i tarasca
des deis defensors foras
ters; i mire vosté que li
busquen les puces totes
les setmanes, totes.

A la segona part peró,
quan el Benicarló va
marcar el tercer gol (Raül
de vaselina), les coses
van canviar. L'entrenador
deis grauers, en veure
que el partit ja estava per
dut, va fer un triple canvi
que va deixar en molt mal
1I0c el pobre Sant Pere
que, des del cel, veia com
la primera part del nom
de l'equip que patrocina
s'esfumava del campo
Aquests tres elements
que van entrar al ring,
amb la inestimable
incompetencia d'un arbi
tre infame, van rebentar
el partít. A partir d'aquest
moment tot. van ser pro
vocacions,. 'E¡!ntrades du
ríssimes i queixes al
col.legiat. Fins i tot li van
encomanar el mal a algun

assabentar fins que s'a
caba el partit) perque en
un moment donat vaig
veure com Pepito Mucho
la i el nostre alcalde es
tapaven amb el mateix
paraigües. Ah, quina
escena més entendrido
ra, quina imatge més
entranyable i nostrada!
Cal recordar que sempre
es posen tots dos al
darrere de la porteria
contraria, així veuen els
gols del Benicarló millor
que ningú. La primera
part del partit no va estar
malament. El CDB va
jugar millOr i va marcar
dos gols; dos gols precio
sos de Lucas i Masip en
rematar de cap unes pre
cises centrades del Franc
Martínez. L1evat d:alguna
picabaralla de Raül amb
algun defensa, no va pas
sar res a destacar. L'espi
gat davanter local es \Jeu
implicat en moltes batus
ses peró cal deixar ben
ciar que la seua actitud
enguany ha canviat molt i

Més prop del purgatori,
més lIuny de I'infern. Avui
vull comenyar la crónica
amb aquesta frase tan
impactant que acaba de
parir el meu cervell i que,
des d'aquest moment,
ofereixo a la humanitat
per si algú la vol posar en
un sobret de sucre, una
caixeta de mistos o un Ili
bre de citacions.

Anem per feina. Poc
abans que els jugadors
del Benicarló eixiren al
camp, el senyor que cada
diumenge ens martiritza
des de I'equip de megafo
nia ens va obsequiar amb
una arenga a tots els
assistents que va ser
majoritariament castigada
amb la indiferencia deis
espectadors. Una vegada
amb els nostres jugadors
sobre el terreny de joc, el
mestre Palanques va
voler fer una foto de la
plantilla. En veure-s'ho, el
senyor Marzal va deixar
el micrófon on va poder i
va irrompre al camp amb
la inequívoca intenció de
sortir a la instantánia. I
així va ser: la plantilla, I'e
quip tecnic, la massatgis
ta, el president... i el 1.
Després ens ho va expli
car a un grup de privile
giats aficionats. A la pre
gunta que feies tu a la
foto? que Ii va lIanyar un
soci, va respondre amb
suficiencia: normal, a la
foto estan I'actual presi
dent i el futur president.
La conclusió la pot traure
vosté, pacient lector. La
meua, de moment, me la
guardo per a mi.

Diumenge passat feia
fred i va ploure una mica.
Dedueixo que va pleure
(a la tribuna no ens solem



e esports LA VEU DE BENICARLÓ
• 23 de febrer de 2001
--------

Comoda victoria del C. H. Benicarló
ISMAEL MATEU

GU/LLEM SEGARRA

Victoria balsamica davant
un Alcúdia mermat per les bai
xes. Tot i aixo, I'equip benicar
lando va haver d'emplear-se a
fons, més del que es pensava,
en defensa. El partít es va
desenvolupar sense cap
incidencia, els dos equips van
jugar molt esportivament -no es
va excluir a cap jugador-o

L'atac del benicarló va ser
molt efectiu, i tan sois la bona
actuació del porter visitant i I'e-

rrada en els lIanyaments locals,
van impedir un marcador molt
més ampli. En la defensa van
haver alguns canvis. Es va pas
sar de la 5-1 a la 4-2 i de vega
des una 6-0, pero tot i aixo, els
jugadors locals estaven molt
despistats ¡ només pensaven
en I'atac, que d'altra banda sor
tia rodat. Aquesta setmana el
Benicarló es desplaya a Vila
real, on juga contra el segon
c1assificat.

Gregario
Segarra

C. F. BENIHORT 'A' 4
C. D. ALMASSORA 'A' O
Primera Regional Infantil .

FUTBOL BASEI
Derrota a casa
C. F. BENIHORT 4
C. D.ALMASSORA'A' 6
Primera Regional Cadet

El Cadet segueix amb la seua irregularitat
habitual i aquesta setmana va tornar a
donar la d'arena. Després de comenyar
molt malament i veure/com els visitants
s'avanyaven 0-3, es van posar el mono
de treball i van remontar fins col.locar-se
4-4 i dominant. Quan el més facil pareixia
puntuar, després d'haver deixat la pell al
camp, cinc incre"ibles minuts finals van
acabar amb la possibilitat de sumar algun
important punt i se li van regalar els tres
en joc a un sorprés Almassora que enca
ra no es creu el que va passar als darrers
minuts.

Partit que es presentava molt complicat a
priori després deis bons resultats obtin
guts la darrera setmana per I'Almassora i
que no ho va ser tant a la vista del que va
passar al campo Després d'una part de
tanteig, a la segona meitat, el Benihort va
eixir disposat a sentenciar rapidament el
partit i ho va aconseguir ampliament. La
propera jornada duel a La Vall d'Uixó
entre els dos aspirants al títol.

C. F. BENIHORT 'B'
Segona Regional Infantil. No va jugar per
la retirada de ¡'Alcalá

C. H. BENICARLÓ 28
Enrique Bayarri, Jordi
Figueras, Cristian Pel
Iicer (5), Alexandar
Jovic (9) i Guillermo
(4), Fede (6), David 
equip inicial-, Javier
Salvador (1), Esteban
(2) i Jose (1)

C. H. ALCÚDIA 18
Lorenzo Horuas, José
Luís Diranzo (8), Vi
cente Boix (2), Salva
dor Lacuesta (3), Jo
sé Soriano i Alejan
dro Gómez (5).

Arbitre: J.M. Vicentín
(valencia).

El Malloms
perd a casa
amb el débil
Almassora

C. B. BEN/CARLÓ

C. MALLOMS 62
H. R. VICTORIA 69
L'equip senior masculí del
C. B. Benicarló va perdre a
casa un partit contra un
rival pitjor c1assificat, tren
cant la bona ratxe de resul
tats i joc que estava realit
zant. Ara, I'equip de Carlos
Martínez es queda amb 8
partits guanyats i 8 partits
perduts, segons la FBCV.

C. RILLO 72
Descansa

EXPEDIENT
El Club Basquet Benicarló li
ha obert expedient a I'exju
gador del club Carlos Gál
vez, per les amenaces d'a
quest a la Directiva del
club. La Federació Valen
ciana esta tramitant I'infor
me.

,.--------------------------------------y---.,
! C. B. NATACIO ¡, ,, ,
i El passat día 17 de febrer ¡
es va celebrar a Castelló ¡
la cuarta jornada de la
L1iga Aleví, amb les pre
ves de 400 lIiures, 200
papallona i 4x50 lIiures. El

! C. N. Benicarló va partici
!par amb 10 nedadors. Cal
!destacar Alberto Rambla,
!Aitor Constante, Carla
!Cornelles i Ma Carmen
!Sorlí. Pablo Moreno i Dani
!Sorlí van participar a la ¡
i L1iga d'lnfantils. i, ,
1.- -------------------------------------_..1
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POVET.COM
DIVISló DE PLATA

XAv¡BESALDUCH

esports

El Povet.com veu perillar
la promoció de I'ascens

El Povet.com segueix pas
sant un moment delicat i la
passada jornada va tornar a
perdre, aquest cop a casa i
contra un conjunt cuero

El partit va ser d'aquells
en que el conjunt benicar
lando demostra perque es
un ciar canditat a I'ascens
pero no acava de rematar la
feina. Ja des de els primers
moments, I'equip entrenat
per Fabregat va tancar en la
seva parcel.la a l'Airtel Nin
tendo Gava i les ocasions
s'anaven succe"lnt una
darrere de I'altra, pero van
ser els catalans els que s'a
delantaven al marcador.
Amb el marcador a favor,
els visitants encara es van
tirar mes enrere i el
Povet.com va seguir tenint

ocasions , fins que al minut
34 de partit Rubén Moya
empatava per als nostres.
Fins i tot així, la sort no
estava del nostre costat i
un minut després el visitant
Ventura marcava de doble
penal, acavant en les
il. ·Iusions de tots els que
ens havíem acostat al
Pavelló.

XIMO BEL
Després d'aquesta inespe
rada derrota el president,
Ximo Bel, comentava: "El
problema es que I'equip
esta jugant bé pero li falta
encert de cara a porta i
aixo provoca en la planti
lla una falta de confian~a

que es pot recuperar.
N'estic segur".

ISMAEL MATEU

POVET.COM 1
Alfonso, Chelete, Manolín, Iván Astillero ·i Quique
Fabregat- cinc inicial- Felipe, Edu, Rubén i Mauricinho.

GAvA2
Herrera, Durán, Buenaventura, Vega i Durán -cinc ini
cial- Costals, Azaustre i Ventura.

Campionat autonómic cadet de pista coberta
C. A. BAIX MAESTRAT CARNS Ros

=

. C. A. BA/X MAESTRAT C. R.

AUTONÓMIC CADET
DE PISTA COBERTA
Atletes participants del C.
A. Baix Maestrat Carns
Ros: Pepe Arán (perxa i
3.000 ml.), Abdelalí Kahyat
(300 ml.), Laura Esbrí (pes
i 60 mt.) i Bea Ferrando (60
mt. i 300 ml.).

Durant aquesta jornada,
celebrada 18 de febrer al
Palau d'Esports Luís Puig
de Valencia, Laura obté la
medalla de bronze en
lIímyament de pes (10,47
m.p). L'artefacte va impac
tar a tan sois 3 cm d'assolir
la distancia mínima per a
participar al nacional cadet
de I'especialitat. També
aquesta atleta iguala la
millor marca del club cadet
en la modalitat de 60 mt.
Bea es classifica 43 en 300

mI., modalitat en la qual en
categoria masculina Abde
lalí baixa el seu temps
(42"87).

Pepe Arán supera en
2,45 (m.p.) elllistó en perxa

¡completa els 3.000 mI.
amb 10'24" (m.p.).

JOCS ESPORTIUS
Els atletes infantils del Baix
Maestrat Carns Ros, Fran
Sastre, Héctor Hernández i
Kalissa El Faglhoumi, es
desplayaren al Gaeta
Huguet on van disputar la
corresponent prova de
1.000 mI., millorant tots tres
els seus registres (3'13",
3' 15" i 3'27" respectiva
ment). Pel que fa a Kalissa,
cal destacar la seva partici
pació al Campionat d'Es
panya Infantil de Camp a
Través que tindra 1I0c el
proper dia 16 de mary a la
ciutat de Valladolid.

MITJA MARATÓ
DE BARCELONA
A la desena edició d'aques-

ta prova van assistir els
fondistes: Francisco' Pérez
(Patxi) , Francisco Velasco,
Miguel Angel Sánchez (1 h
38' 12" m.p.), José Rodrí
guez i també Christián
Fabregat.

AUTONÓMIC
DE MARXA
L'atleta BenicarlandaAn-,
drea Martínez militant deL'.
Platges de Castelló Mislata'
es proclama campiona¡
autonomica en categoria~
junior al completar els 10
km amb 1h 03' 00".

AGENDA .
Dia 25 de febrer a les 10.00::
hores del matí, 3a Jornada
del Jocs Esportius, catego
ries alevins, infantils i
cadets. Pistes d'atletisme
de Benicarló.



"El fet d'estar als extrems de les
autonomies es paga"
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QUI ÉS?
Noemí Oms i Munuera és una benicarlanda lIicen

ciada en Periodisme a la Universitat Autónoma de
Barcelona. Va comen<;:ar treballant a la secció de
Societat de LA VEU. Amb 23 anys d'edat ha treballat
al canal de t~levisió d'Amposta Visió 3 i actualment
dirigeix el magazine d'Ona Catalana a Tortosa (Ona
Ebre) 'Els migdies amb Noemí Oms'.
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Com veus el periodisme
ara que treballes a les
nostres comarques?
Crec que en els últims
anys, per no dir mesos, la
competitivitat i qualitat
d'aquests mitjans de co
municació ha prasperat
notablement. De fet, si
només un parell d'anys
emere ens hagueren dit
que a les nostres comar
ques hi hauria una oferta
tan amplia a nivell audiovi
sual com de xarxa ningú
no s'ho hauria cregut. De
totes maneres aixó només
es un aspecte del que
podem sentir-nos orgullo
sos peró en el que hem de
continuar treballant.
Hi ha un bon ventall de
possibilitats de mitjans
de comunicació?
Més o menys... Jo diria
que estem en el camí,
peró encara ens quda
molt de viatge per fer.
Que falta o quina és la
gran assignatura pen
dent als mitjans de la
zona?
El que trabo a faltar és la
radiofórmula. Bé, concre
tament, ara en rebem
alguna que altra de musi
cal i de notícies peró crec
que seria bo incrementar
aquesta oferta per tal que
els ciutadans poguérem

triar, ja sabem que cadas
cú té un gust. Lamenta
blement, no som una
comarca interessant per a
les grans companyies
audiovisuals en aquest
sentit.
Ara que vius el dia a día
a les terres de I'Ebre,
com veu la gent d'allí el
polemic transvasament
d'aigua?
Allí el tema esta molt ciar i
crec que si et submergei
xes una temporadeta amb
la vida quotidiana d'aquell
territori te n'adones que
tenen raó. És normal que
s'indignen quan els diuen
que una regió necessita
aigua per al cultiu i con
sum de boca i, d'altra
banda, et diguen que a la
província ve"lna hi ha pro
jectats 8 camps de golf. ..
Un deis fets que precisa
ment no hauria de impul
sar una comunitat que va
mancada d'aigua. És
aleshores quan ens pre
guntem... Per a qui sera
I'aigua? Per als construc
tors i propietaris de camps
de golf o per a la gent del
camp que potser siga la
que realment la necessita.
Desgraciadament, s'esta
utilitzant I'aigua per des
gastar les relacions entre
dos territoris. Hem de tenir
en compte que no és cert
alió que I'aigua del riu que
va a la mar es perd... aixó
té una funció molt impor
tant que es aturar I'entra
da de la mar al territorio
Una batalla que de
moment s'esta perdent i
contra la que aquella gent
esta lIuitant. És normal
que s'indignen... poden
perdre-ho tot. ..
I com ho veus tu?
Jo no sóc científica, peró

penso que aquesta mesu
ra es "pa per a avui i
gana per adema". És
una lIastima que tenint la
mar la costat no es vulga
invertir en la construcció
de plantes desalinitzado
res... S'estalviarien molts
diners i molta perdua d'ai
gua. Peró ciar d'aixó no
se'n beneficiarien les
grans constructores...
Tortosa, un poble gran o
una ciutat menuda?
Particularment penso és
molt diferent amb Beni
carló. Cadascuna té les
seues coses... Tal volta
estic errada, peró penso
que hi ha més tendencia a
I'associacioni~me... Aquí
a la gent li costa més, com
també li costa més tot el
referent a ¡'arto Allí hi ha
contínuament exposi
cions, aquí no es ben bé
el mateix. Peró tenen
coses comunes: ser dues
ciutats abandonades pels
governs autonómics. AI
menys jo ho veig així, el
fet d'estar als extrems de
les autonomies es paga...
Estas veíent progrés a
Benicarló?
Sí, peró encara es falta
una mica més.
Som un projecte de
capital a la comarca o
ens estem quedant dar
rere en relació a altres
poblacions?

Per molt que em dolga...
ens estem quedant eme
re. Trobo que s'haurien de
posar més facilitats per
instai.lar serveis a la zona.
Ja hem deixat passar
massa coses...
Has estat una tempora
da a Belgica, són dife
rents els pa"isos del cen
tre d'Europa?
Allí tothom domina més
d'una lIengua estrangera,
perque fer idiomes és
barat i accesible, es a dir
que hi ha molts 1I0cs. Quí
aixó no passa.
Vius les nostres festes?
M'agraden molt les festes
peró si hagués de triar em
quedaria amb les falles.
He arribat a cancel.lar
examens per poder vin
dre...
Que és alió que més tia
grada de Benicarló?
La gent i I'ambient de
cafe...
Que és alió que menys
t'agrada?
Les possibilitats deis jo
ves aquí. Penso que es
molt difícil poder millorar
educativament parlant... I
aixó és molt greu...
A qui creus que hem
d'entrevistar?
A algun voluntari de Cari
tas. Crec que ens poden
contar coses més interes
sants que els atacs recí
procs entre polítics.
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